
SLAP - okrugli stol: „Višenamjenske akumulacije u slivu Orljave“ 

  

SLAP – udruga za zaštitu voda i mora, djeluje već šestu godinu. Svojim aktivnostima nastoji podići stupanj 

svijesti moralne odgovornosti svakog pojedinca. Dana 4. listopada 2011. u Požegi (u dvorani Hrvatske 

gospodarske komore), pod pokroviteljstvom Grada, organiziran je okrugli stol pod nazivom 

„Višenamjenske akumulacije u slivu Orljave“. Zainteresiranima za ovu temu, među kojima su bili i članovi 

Zavoda za hidrotehniku i zaštitu okoliša Građevinskog fakulteta Osijek, govorili su okupljeni stručnjaci s 

ciljem razmatranja problema ovog područja i možebitnog pokretanja inicijative za njihovo rješavanje 

(izgradnjom višenamjenske akumulacije Kamenska uz korištenje pretpristupnih i strukturalnih fondova 

EU). „Kako riješiti problem voda i zadržati ljude na svom vlastitom ognjištu?“ – pitao je u uvodu mr.sc. 

Ante Pavić, predsjednik SLAP-a, ističući time osnovnu ulogu Udruge, osmišljavanje dobrih projekta i 

planova za ostvarenje. 

 

Pozdravljajući skup, požeški gradonačelnik Zdravko Ronko podsjetio je da se nekad kartalo na obalama 

rijeke, a danas se karta u njezinom koritu te naglasio da danas očekujemo odgovore kako doći do sigurnih 

i stabilnih izvora vode. Dr.sc. Marko Tarle je govorio o globalizaciji i vodi, dr.sc. Dušan Trninić o 

meteorološkim i hidrološkim karakteristikama sliva Orljave, a Zlatko Blažević, dipl.ing., o višenamjenskoj 

akumulaciji Kamenska kao temelju razvoja slavonsko-posavske regije. Za akumulaciju Kamenska, koja 

je svojedobno bila planirana s kapacitetom od 45 milijuna kubika vode, postoje projekti, no oni su 

modificirani i akumulacija bi bila višenamjenska, a 4,5 puta manja. 

Govorilo se o višestrukim koristima, obrani od poplava, zaštiti voda, korištenju za vodoopskrbu, 

navodnjavanje, hidroenergiju te razvoju turizma i dr. Okrugli stol je nastavio sa izlaganjima o 

navodnjavanju požeške regije, o minihidroelektranama na Orljavi (kao obnovljivim izvorima energije) i 

mogućnostima korištenja pretpristupnih fondova EU. 

Na kraju skupa je uslijedila interesantna i duga rasprava. Očita je bila dobra volja za razmatranje tematske 

ideje, ali i neke neusklađenosti pa i dileme oko realizacije. Upravo zbog toga je ovakvo okupljanje bio pun 

pogodak. 
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